

## APPENDIX Z

NIAGARA PENINSULA  
FRUIT & VEGETABLE GROWERS'  
ASSOCIATION  
VINELAND STATION, ONTARIO  
BRIEFS SUBMITTED  
to the  
STANDING COMMITTEE ON  
AGRICULTURE  
of the  
HOUSE OF COMMONS  
by the  
NIAGARA PENINSULA  
FRUIT & VEGETABLE GROWERS'  
ASSOCIATION  
and the  
ONTARIO TENDER FRUIT GROWERS'  
MARKETING BOARD  
ONTARIO GRAPE GROWERS'  
MARKETING BOARD  
on the occasion of  
their official visit to the  
Niagara Peninsula  
June 13th, 1969

The Niagara Peninsula Fruit and Vegetable Growers' Association and the four Marketing Boards operating in this area welcome this opportunity to present a brief to the Standing Committee on Agriculture of the House of Commons. It is appropriate that the Committee should make its first visit to Niagara at this time and have an opportunity to observe this unique fruit growing area. Although we would have liked to have had more time to review the fruit industry with you, we understand the two meetings of the Committee held at Abbotsford and Kelowna in B.C. on April 12 and 14, did review several matters, many of which also apply to this area.

There are presently 42,000 acres of fruit being grown in the Niagara Peninsula, with considerable acreage devoted to vegetables, hay, corn and cereal grains. It is also the most concentrated chicken and turkey broiler production area in Ontario. Many large hog enterprises are located here, as well as a sizeable dairy industry. In addition to canning plants and wineries, several major and numerous small and medium size industries provide employment for cities located in the heart of the fruit belt.

The Niagara Peninsula can produce fruit crops with greater regularity than any other area in Canada. Being located close to the heaviest concentration of population of our country, means there is a minimum of cost for consumers in transporting and delivery for the fresh and canned products. With the possible exception of Southern California, no

## APPENDICE Z

MÉMOIRES PRÉSENTÉS  
AU  
COMITÉ PERMANENT DE  
L'AGRICULTURE  
DE LA  
CHAMBRE DES COMMUNES  
PAR LA  
NIAGARA PENINSULA  
FRUIT & VEGETABLE GROWERS'  
ASSOCIATION,  
L'ONTARIO TENDER FRUIT GROWERS'  
MARKETING BOARD  
ET L'ONTARIO GRAPE GROWERS'  
MARKETING BOARD  
à l'occasion de  
la tournée officielle  
de la péninsule du Niagara  
le 13 juin 1969  
NIAGARA PENINSULA  
FRUIT & VEGETABLE GROWERS'  
ASSOCIATION  
VINELAND STATION (ONTARIO)

La Niagara Peninsula Fruit and Vegetable Growers' Association et les quatre offices de vente qui font des affaires dans la région sont heureux de cette occasion de présenter un mémoire au Comité permanent de l'Agriculture de la Chambre des communes. Il convenait que le Comité fasse sa première visite de Niagara à cette période de l'année pour admirer cette exceptionnelle région fruitière. Nous aurions aimé avoir plus de temps pour étudier avec vous l'industrie fruitière, mais on nous a donné à entendre que le Comité avait tenu deux réunions à Abbotsford et Kelowna en Colombie-Britannique, les 12 et 14 avril, pour étudier plusieurs questions qui s'appliquent également à notre région.

La péninsule de Niagara compte présentement 42,000 acres de cultures fruitières, ainsi que des étendues considérables en légumes, foin, maïs et céréales. On y trouve également l'élevage le plus dense de poulets et de dindons à griller en Ontario, d'importantes porcheries et une industrie laitière appréciable. En plus des conserveries et des fabriques de vin, plusieurs industries importantes et de nombreuses autres petites et moyennes fournissent de l'emploi dans les villes situées au cœur de la région fruitière.

La péninsule de Niagara peut produire des récoltes de fruits avec une plus grande régularité que toute autre région du Canada. Son emplacement près de la plus forte concentration de population de notre pays permet de réduire au minimum les frais de transport et de livraison au consommateur des produits frais et en conserve.